
76 1978

QUESTIONS

(Questions to be answered orally are indicated by an 
asterisk)

No. 1—Mr. Balfour—October 18
Are private companies or individuals hired by departments 

or agencies for activities related to advertising and, if so, in 
each case, how many contracts were awarded and in what 
amount for the fiscal year ended March 31 (a) 1975 (6) 1976 
(c) 1977?

*No. 30—Mr. Cossitt—October 18
1. Is Mr. Bernard Manton of Ottawa presently under con

sideration as a candidate for an appointment to a county court 
judgeship by the government and, if so, for what county and 
on what date will the appointment be made?

2. To the knowledge of the government, is Mr. Manton a 
former legal partner of Mr. Ted Metrick of Ottawa?

3. (a) To the knowledge of the government, is Mr. Ted 
Metrick a tenant of the Deputy Prime Minister at 162-164 
Stewart Street, Ottawa (b) did Mr. Metrick write a letter 
requesting the appointment for Mr. Manton to the Deputy 
Prime Minister and, if so, on what date (c) did the Deputy 
Prime Minister reply by letter to Mr. Manton and, if so, on 
what date and specifically did he promise in such a letter to 
assist in getting the appointment for Mr. Manton?

4. Has the Deputy Prime Minister communicated with 
anyone in the government, particularly the Minister of Justice, 
on behalf of Mr. Manton and, if so, to what effect and on what 
date?

No. 34—Mr. Cossitt—October 18
With reference to the Department of Agriculture’s Dairy 

Programme announcement made on April 4, 1977, did the 
announcement include a statement that the government would 
spend $4,000,000 this year for market promotion and research 
and, if so, what has been spent to date, in what manner and if 
a balance remains, how will it be spent and on what date?

No. 38—Mr. Cossitt—October 18
1. For the past two years, what are the names of all Cabinet 

Ministers who have been paid an automobile allowance and, in 
each case (a) what was the amount (6) was it paid in one sum 
annually and, if not, on what basis was it paid?

QUESTIONS

(Les questions demandant une réponse orale sont 
marquées d’un astérisque)

N° 1—M. Balfour—18 octobre
Les ministères et organismes gouvermentaux emploient-ils 

des sociétés ou des personnes pour des fonctions liées à la 
publicité et, dans l’affirmative, combien de contrats ont été 
adjugés dans chaque cas et quels en étaient les montants 
respectifs pour l’année financière se terminant le 31 mars a) 
1975,6) 1976, c) 1977?

*N° 30—M. Cossitt—18 octobre
1. Le gouvernement songe-t-il à nommer M. Bernard 

Manton d’Ottawa au poste de juge d’une Cour de comté et, si 
oui, de quel comté s’agit-il et quelle sera la date de la 
nomination?

2. A la connaissance du gouvernement, M. Manton était-il 
associé à M. Ted Metrick, également d’Ottawa, dans une 
étude d’avocats?

3. a) A la connaissance du gouvernement, M. Ted Metrick 
est-il un des locataires du Premier ministre suppléant aux 
numéros 162-164 de la rue Stewart, à Ottawa, 6) M. Metrick 
a-t-il écrit au Premier ministre suppléant pour lui demander la 
nomination de M. Manton et, si oui, à quelle date a-t-elle été 
adressée, c) le Premier ministre suppléant a-t-il répondu à M. 
Manton par écrit et, si oui, à quelle date et surtout, le Premier 
ministre suppléant a-t-il promis à M. Manton, dans cette 
lettre, de faire tout en son pouvoir pour qu’il obtienne ledit 
poste?

4. Le Premier ministre suppléant a-t-il communiqué, au nom 
de M. Manton, avec un membre du gouvernement, plus parti
culièrement avec le ministre de la Justice et, si oui, quel était 
le sujet de leurs rapports et à quelle date sont-ils entrés en 
communication?

N° 34—M. Cossitt—18 octobre
L’annonce du programme laitier du ministère de l’Agricul

ture faite le 4 avril 1977 affirmait-elle, entre autres, que le 
gouvernement affecterait cette année $4 millions à la promo
tion du marché et à la recherche et, dans l’affirmative, com
bien a-t-on dépensé jusqu’à ce jour à ce titre, de quelle façon 
ces sommes ont-elles été réparties et, s’il reste des fonds, 
comment et à quelles fins seront-ils affectés?

N° 38—M. Cossitt—18 octobre
1. Au cours des deux dernières années, quels ministres ont 

bénéficié d’une allocation de voiture et, dans chaque cas, a) 
quel en était le montant, 6) l’a-t-on payée en un seul versement 
annuel et, dans la négative, de quelle manière?


